

# Møde: Skolebestyrelse

Buskelundskolen



<b>Tid og sted</b>	Tid: Onsdag den 27. oktober 2021 Kl. 17.00 – 21.00  Sted: Det store mødelokale  Mødeleder: Torben Ali  Referent: Susanne Mortensen  Forplejning: Skolen bestiller aftensmad så til/framelding senest mandag den 25/10.  Hvis der skal være noget til kaffen, så er det Torben!
<b>Deltagere</b>	Forældrevalgte: Torben Ali, Maria Rømer, Marie Møller, Birgitte Brunse-Ottosen, Morten Skov, Søren Niebuhr og Vibeke Rod Forældrevalgte supp.: Inger-Lise Volsgaard Jakobsen og Bo Larsen Medarbejdervalgte: Nikolaj Majbækgaard og Karen Lykke Elev-repræsentanter: Eva Brodersen (PRO2) og Elias Petersen (PRO 6) Fra ledelsen: Susanne Mortensen (Pædagogisk leder) og Mette Kroglund (skoleleder)
<b>Gæster</b>	
<b>Afbud</b>	Eva, Karen, Inger-Lise, Bo

<b>1.</b>	<b>Ansvarlig:</b> Torben
	<b>Tid:</b> 5 min
<b>Sagsfremstilling:</b> Velkommen – og punkter til evt.	
<b>Bilag:</b>	
<b>Referat:</b>	

<b>2.</b>	<b>Ansvarlig:</b> Elevrådet
	<b>Tid:</b> 17.05 (20 min)
<b>Sagsfremstilling: Elevrådet</b> Orientering fra elevrådet	
<b>Bilag:</b>	

**Referat:**

Elias orienterede fra elevrådsmøde i Projektskolen. De talte mest om, hvad de gerne vil have. Der har været sendt spørgsmål ud til alle primærgrupper.

Ønsket er: Aktivitet i pauserne, lege, spise, være sammen.

Ca. 50 % vil gerne være aktive. Over 50% vil gerne spise i pauserne.

Vil gerne have afkortet pausen så de kunne få før fri.

Ting der kræver tid og penge vil have en længere horisont, men evt. være i hallen kunne man måske gøre allerede nu.

Overdækning med bord/bænkesæt.

Andre miljø, gynger m.v.

En masse bolde, alle mulige slags. Evt. net og bat til bordtennis.

Haltid og at de voksne sætter aktiviteter i gang i pauserne. Madbod i stedet for chips fra Netto.

Jonas (lærer) har haft et katalog med til elevrådet med mulighed for kurser. Elevrådet er ved at sætte sig ind i det.

Microovnen er blevet sat op, men brugt meget til popcorn og derfor taget væk igen. Kunne elevrådet lave et opslag om brug. (retningslinjer). NM følger op på dette

Mette kommer ned og deltager i et elevrådsmøde i forhold til indkøb af ting – og ikke mindst prioritering.

**3.****Ansvarlig:** Torben**Tid:** 17.25 (60 min)**Sagsfremstilling:**

Forældreforening

Der har været afholdt møde i arbejdsgruppen vedr. oprettelse af Forældreforening. Torben fremlægger arbejdet – hvorefter der vil være en proces, hvor bestyrelsen har mulighed for at kvalificere det skriftlige arbejde, Torben har sendt ud. Målet er, at arbejdet efter dette punkt er klar til den stiftende generalforsamling den 8. november 2021.

Proces: Susanne og Mette

**Bilag:** Torben sender bilag ud til dette punkt

**Referat:**

Torben gennemgik køreplan. Der var 5 forældre, der allerede har sagt ja tak til bestyrelsen. Fremgår af bilag.

Stiftende generalforsamling 8. november.

Ønsker EN deltager og overleverer historie til forældreforeningen.

Drøftelse af Q og A

Hvorfor – skal også være mere specificeret til store/lilleskole.

Drøftelse af Infomøde

Fællesskabsfremmende aktiviteter for voksne og børn.

Hvordan kan man gøre invitationen inspirerende? Måske mere prosa i tekst.

Bilag sendes ud via primærgrupperne.

Drøftelse af vedtægterne for foreningen:

Enig om at eksterne gerne må melde sig på banen.  
 Forslag at lave generalforsamling i forbindelse med indskrivningsmøde/møde for nye børn- i juni.

Sendes til erhvervsstyrelsen til godkendelse af vedtægter.  
 Hvordan skal der betales, pr. barn/ familie??  
 Vi anbefaler at det bliver pr. familie.  
 Samt at beløbet er 350,00 pr. familie.  
 Derudover kan der opkræves et ekstra beløb det første år pr. barn.

Mette Lisby opretter en AULA-gruppe med alle hjemmegruppe-forældreråd.  
 Evt. materiale der skal lægges på AULA sendes til Mette Lisby.

## KI. 18.30 AFTENSMAD – husk til/framelding senest mandag den 25/10

<b>4.</b>	<b>Ansvarlig:</b> Torben
	<b>Tid:</b> 19.00 (30 min)
<p><b>Sagsfremstilling:</b>          Principper for klassekasser.          Punktet er udsprunget fra sidste bestyrelsesmøde. Målet med punktet er at få læst og evt. kvalificeret princippet/retningslinjen, og efterfølgende få den formidlet til hjemmegrupperådene samt lagt på skolens hjemmeside. Det er en mulighed at nedsætte en arbejdsgruppe, som arbejder med princippet til bestyrelsens kommende møde i november.</p> <p>Forberedelse: Alle bedes have læst princippet og forholdt sig til de overordnede afsnit:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>○ Principper for klassekasser</li> <li>○ Formålet med klassekasser</li> <li>○ Brugen af klassekasser</li> <li>○ Administration af klassekasser</li> </ul> <p>Proces: Susanne &amp; Mette</p> <p><b>Bilag:</b> Bilag for Principper for klassekasser er vedhæftet. Udarbejdet i SB 2017</p> <p><b>Referat:</b> Da der skal nedsættes en forening, vil klassekasserne på sigt komme under denne ordning.</p>	

<b>5.</b>	<b>Ansvarlig:</b> Torben
	<b>Tid:</b> 19.30 (30 min)
<p><b>Sagsfremstilling:</b>          Opstart på arbejdet med sundhedspolitikken.</p> <p>Spørgsmålet er: Hvorfor skal vi have en sundhedspolitik på Buskelundskolen? Det store WHY</p> <p><b>FORBEREDELSE:</b> Alle bedes have forberedt 3 ord – på skrift - som kan hænges op. Ord som kort og præcist beskriver, hvorfor bestyrelsen skal udarbejde en sundhedspolitik.</p> <p>Proces: Susanne &amp; Mette</p> <p><b>Bilag:</b></p>	

**Referat:**

Det vil fremstå tydeligere i næste dagsorden, hvad vi gerne vil, at vi fokuserer på, når vi siger sundhedspolitik.

Punktet udsat!

**6.****Ansvarlig:** Torben**Tid:** 20.00 (40 min)**Sagsfremstilling: Orienteringspunkt**

- Dialogforum /Torben  
*Manglende fremmøde fra politisk side. Opsamling omkring mellemformer, Pia fortalte om lærer/pædagog samarbejde. Funder Kragelund fortalte om deres fritidsdel. Herefter en markedsplads om forskellige temaer, hvor der blev sendt ord ind til forvaltning/det kommende børne-unge-udvalg.*
- Ordblindevenlig skole /AMK  
*Her har vi haft noget til rest. En aften med oplæg fra en ordblindekonsulent fra Vejle for alle medarbejdere, ordblinde elever og deres forældre. En god aften. Arbejdet fortsætter med vores IT-advokater i samarbejde med Videnscenter for sprog og læsning.*
- Pæd. weekend. /AMK  
*En god weekend med gennemgang af vores pæd. platform.*
- Arbejdstilsynet på besøg /AMK  
*Besøg af arbejdstilsynet 4. oktober 2021. De kiggede alt i gennem og vi fik en smiley den dag*
- Erasmus projekt /AMK  
*Det har vi pauset, da vi ikke kunne nå at komme ordentligt i mål*
- Overnatning for projekt /AMK  
*Vi skal have kigget på den kommende lejr.*
- Rammeforsøg /AMK  
*Orientering fra Thomas Born.*
- Valg til bestyrelsen forår 2022 /Torben  
*I løbet af januar skal der opstilles en liste. På valg er Morten, Søren og Marie samt alle suppleanter. Birgitte og Vibeke bliver spurgt om de vil være med til at ordne procedure omkring valg.*
- Rigets tilstand /AMK  
*Her går det godt.*  
  
*Test hver torsdag fra 11.00 – 12.00  
Vi prioriterer de børn, der ikke er vaccineret.*  
  
*Vi har ingen børn til ungebyrådet.*

**Bilag:****Referat:**

Se under hvert punkt (med kursiv)

<b>7.</b>	<b>Ansvarlig:</b> Torben
	<b>Tid:</b> 20.40 (10 min)
<b>Sagsfremstilling: Punkter til kommende møde</b>	
<b>Bilag:</b>	
<b>Referat:</b> Sundhedspolitik Stiftende generalforsamling Høringssvar SFO. Feriepasning – fælles og lokalt.	

<b>8.</b>	<b>Ansvarlig:</b> Torben
	<b>Tid:</b> 20.50 (10 min)
<b>Sagsfremstilling: Evt</b>	
<b>Bilag:</b>	
<b>Referat:</b> Spørgsmål om skolen har en holdning til snap???? Net etik ???????	